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  PROTOKÓŁ Nr 9/2020 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 8  grudnia 2020 roku 
 

Posiedzenie odbyło się w trybie zdalnym z wykorzystaniem urządzeń do 

porozumiewania się na odległość (system E-Sesja). Obsługę techniczną posiedzenia 

przeprowadzono w  sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, ul. Mickiewicza 

46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 900 – 1030 

Posiedzeniu przewodniczył z upoważnienia Przewodniczącego Komisji: radny JERZY 

CHILKIEWICZ (obecny na sali konferencyjnej). Zawiadomienie o posiedzeniu komisji 

stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej  

 - BOROWSKI Andrzej (Przewodniczący Komisji) 

- CAR Mikołaj 

- CHILKIEWICZ Jerzy 

- KIRYLUK Mikołaj 

- PAC Jerzy 

- TKACZUK Lucyna 

 

Lista obecności radnych (wydruk z programu E-Sesja) stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Osoby obecne spoza komisji: 

- Radny JERZY ONACIK 

- Mieszkaniec Gminy – (…..) 

 

Porządek posiedzenia:  

1) Otwarcie posiedzenia.  

2) Zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok. 

3) Sprawy bieżące. 

4) Zamknięcie posiedzenia. 

 

Do pkt 1)  
Posiedzenie Komisji otworzył – JERZY CHILKIEWICZ.  

Przywitał wszystkich obecnych i poprosił o potwierdzenie quorum na tabletach. Wszyscy 

potwierdzili swoją obecność. Poinformował o przedmiocie posiedzenia oraz materiałach 

przekazanych radnych na tablety w formie elektronicznej. 

Uwagi i wypowiedzi dot. zaproponowanego porządku posiedzenia: 

Radny JERZY PAC 

- Nie przedłożono radnym protokołu z posiedzenia komisji w dniu 25 listopada 2020 r., nie 

ujęto w porządku posiedzenia punktu dot. jego przyjęcia. Niezgodność ze Statutem Gminy 

(protokół sporządza się na 7 dni przed posiedzeniem komisji), posiedzenie  zwołane 

bezprawnie. 

Radna LUCYNA TKACZUK 

- Posiedzenie Komisji zostało zwołane dodatkowo - tylko w celu zaopiniowania projektu 

budżetu na 2021 rok (zgodnie z procedurą uchwalania budżetu gminy). 

Prowadzący posiedzenie  Radny JERZY CHILKIEWICZ 

- Zaproponował zakończyć temat protokołu z poprzedniego posiedzenia i przystąpić do 

omawiania projektu budżetu gminy na 2021 rok 
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Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 2)  
Projekt  budżetu gminy na 2021 rok – przekazano radnym w formie elektronicznej. 

Uwagi i wypowiedzi radnych dot. projektu budżetu gminy na 2021 rok: 

JERZY ONACIK (radny spoza  komisji) 

- Nie udostępniono, na wniosek Klubu Radnych Konstruktywni, kopii wniosków zgłoszonych 

do projektu budżetu gminy na 2021 rok, założeń do budżetu oraz informacji o realizacji 

funduszu sołeckiego. Czy były wnioski od mieszkańców gminy, jednostek organizacyjnych 

gminy ? Nie znając treści wniosków trudno jest ocenić, czy zostały one ujęte w projekcie 

budżetu, może takie wnioski nie zostały w ogóle zgłoszone ? Nie poinformowano radnych we 

właściwym terminie (do 10 października)  o wszystkich wnioskach, jakie wpłynęły (mimo 

wystąpienia Klubu Radnych). Dyskutując o projekcie budżetu, należy ustalać konkrety. Klub 

radnych pracuje nad tym projektem. 

- Komisja Budżetu, przed wydaniem opinii, powinna znać opinię pozostałych komisji, a jej 

posiedzenie należało zwołać jako ostatnie;  

- Wydatki na administrację są niewspółmiernie wysokie w stosunku do innych gmin, 

pomimo, że Gmina Bielsk Podlaski należy do gmin uboższych; 

- Niewspółmierna w stosunku do innych gmin ilość awarii wodociągowo-kanalizacyjnych, 

statystycznie – 2 awarie dziennie. Podał przykłady ilości awarii w innych gminach. 

Niezrozumiała sytuacja świadcząca o tym, że instalacja w gminie jest „dziurawa”. Jest to 

temat do sprawdzenia przez Komisję Rewizyjną; 

- Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radni powinni otrzymywać  niezwłocznie, a nie w 

ciągu 30 dni. Brak odpowiedzi na interpelacje złożone w dniu 26 listopada 2020 r.. Odczytał 

swój wniosek dot. przedłożenia założeń oraz wniosków do projektu budżetu.  

- Wydatki i realizację funduszu sołeckiego należy podsumować do końca grudnia 2020 r., 

ponieważ aktualnie brakuje informacji, co zostało z założeń na bieżący rok zrealizowane, a co 

nie. 

- Radni powinni być informowani, na jakiej podstawie są wprowadzane zadania do budżetu 

oraz  na czyj wniosek,  np. budowa drogi w Ploskach, dofinansowanie drogi we wsi Krzywa. 

To radni decydują o budżecie i mają prawo do otrzymywania niezbędnych informacji. 

Odczytał przepis ustawy o samorządzie gminnym mówiący o uprawnieniach radnego do 

wstępu do pomieszczeń, uzyskiwania informacji oraz możliwości zaskarżania do sądu w 

przypadku naruszenia tego prawa; 

- Rada Gminy nie jest na ten moment przygotowana do uchwalenia budżetu. Posiedzenia 

komisji zwołano w terminie uniemożliwiającym właściwe rozpatrzenie projektu budżetu. 

Dwie godziny przewidziane na posiedzenie, to za mało czasu na omówienie tematu. 

Radny JERZY PAC 

- Brak założeń do budżetu oraz zgłoszonych wniosków, w tej sytuacji nie widzi sensu 

dzisiejszego posiedzenia komisji i dyskutowania o projekcie budżetu. Sugestia o zasięgnięcie 

opinii radcy prawnego. Jeśli budżet zakłada jakieś kwoty, więc może ktoś z radnych te 

założenia otrzymał ?; 

- Budżet jest niezrozumiały i niejasny (tabele). Jest tylko wymiana pism i opinia  RIO. 

Dlaczego w niektórych pozycjach zwiększono  kwoty, np. w pozycji – budowa boiska przy 

SP w Łubinie Kościelnym ? Brak możliwości zaopiniowania projektu bez założeń do budżetu 

oraz  informacji o złożonych wnioskach. Brak odpowiedzi na wniosek złożony przez radnego; 

- Z czego wynikają koszty niektórych remontów, np. 700 tys. na remont świetlicy w 

Knorydach ? Jak zaplanowano rozłożenie kosztów realizacji tej inwestycji, np. po 100 tys. 

przez okres 7 lat ?  
- Jakie koszty zaplanowano na ten rok na oczyszczalnię ścieków w Łubinie Kościelnym ? 
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- Są skargi na bardzo dużą ilość awarii wodociągowych. Usuwanie awarii przez pracowników 

urzędu również generuje koszty. Sugestia, aby wynająć firmę zewnętrzną, co zmniejszy 

awaryjność oraz koszty utrzymania wodociągów; 

- Brak informacji o numerach dróg, na które zostało wywiezione kruszywo (w ramach 

funduszu sołeckiego), co zostało obiecane na posiedzeniu komisji w dniu 25 listopada 2020 r.; 

- Pytanie do radnej Lucyny Tkaczuk – jakie środki radna pozyskała w tej kadencji ? 

- Zadeklarował przygotowanie opinii na kolejne posiedzenie komisji.  

Radna LUCYNA TKACZUK 

- Projekt budżetu został przygotowany na podstawie wniosków. Być może tabele nie są 

zrozumiałe, ale w uzasadnieniu jest wszystko.  W przypadku zastrzeżeń do projektu, Klub 

radnych oraz radni mogą zgłosić swoje uwagi na piśmie, bo taka jest rola radnych. Podała  

kilka przykładów przeznaczenia środków budżetu w 2021 roku; 

-  Pytanie do Wójta Gminy dotyczące przebudowy drogi we wsi Krzywa, na którą były 

zabezpieczone środki w 2020 roku. Dlaczego zadanie nie zostało ujęte w projekcie budżetu na 

2021 rok ?  Jakie są plany związane z jej przebudową ? 

- Sugestia potrzeby wyremontowania świetlicy we wsi Ogrodniki, radna liczy się z tym, że 

może to być w przyszłości. Każdy radny oczekuje inwestycji na swoim terenie, np. place 

zabaw, czy siłownie.  

- Projekt budżetu może uwzględniać również ustne wnioski oraz wnioski zgłaszane (i 

zapisywane do protokołu) podczas zebrań wiejskich, głównie przy wyborach sołtysów i rad 

sołeckich. Wójt Gminy przygotowując projekt budżetu analizuje zgłoszone potrzeby. 

- Zgłosiła zdziwienie wobec pretensji radnych, zważywszy, że w Gminie ciągle coś się robi 

na rzecz mieszkańców; 

- Sugestia, aby radni składali interpelacje oraz ciekawe pomysły, jak pozyskać dodatkowe 

środki. Na tym etapie opiniowania projektu budżetu można zgłaszać do niego zastrzeżenia 

oraz uzasadnić swoje uwagi. Sporządzenie projektu budżetu jest obowiązkiem Wójta Gminy i  

Urzędu Gminy, natomiast Rada Gminy zatwierdzi go lub nie. 

- Na udzielanie odpowiedzi na wnioski i interpelacje są przewidziane ustawowe terminy, więc 

prawdopodobnie zostaną one w tych terminach przygotowane i przekazane radnym. 

Przewodniczący Komisji – radny ANDRZEJ BOROWSKI 

- Potwierdził, że upoważnił radnego JERZEGO CHILKIEWICZA do prowadzenia 

posiedzenia komisji. Prośba do radnych o zgłoszenie ewentualnych zastrzeżeń do tej decyzji. 

- Budżet jest wielką składanką i kompromisem, Wiele punktów jest podyktowanych 

przepisami ustaw, więc radni nie na wszystko mają wpływ. Mogą natomiast decydować o 

zakresie inwestycji w gminie, podając źródła ich finansowania. Trzeba pamiętać jednak o 

tym, by do tematu podchodzić z rozsądkiem. Zadeklarował, że po powrocie do zdrowia, 

będzie bardziej aktywny. Dodał, że wcześniej ze względów technicznych nie mógł 

uczestniczyć w dyskusji. 

Prowadzący posiedzenie  Radny JERZY CHILKIEWICZ 

- Opiniowanie projektu budżetu nie oznacza jeszcze jego uchwalenia. Przed sesją Rady 

Gminy są (zgodnie z planem pracy) przewidziane posiedzenia komisji, na którym jeszcze raz 

projekt będzie dyskutowany. Proszę zgłaszać uwagi i wnioski. 

- Na zgłoszone przez siebie 2 wnioski do projektu budżetu, radny otrzymał odpowiedzi we 

właściwym terminie. Nie ma przeszkód, by inni radni również  takie wnioski złożyli na 

piśmie; 

- Omówił procedurę ujmowania do budżetu inwestycji oraz rozkładania  płatności na etapy. 

Zadania powinny być planowane w odpowiedniej kolejności z uwzględnieniem możliwości 

finansowych gminy. Radny liczy się z tym, że gminy nie będzie stać na budowę boiska w 

Pilikach ze sztuczną nawierzchnią; 

- Odnosząc się do uwagi radnego Jerzego Paca o awaryjności wodociągów i kanalizacji, 

zwrócił uwagę na niewłaściwe korzystanie z instalacji przez mieszkańców; 
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-  Temat dotyczący przebudowy drogi we wsi Ploski był poruszany na poprzednich 

posiedzeniach (radny sam zabierał głos w tej sprawie). Zaapelował o zgodę wśród radnych 

oraz zgłaszanie konkretnych wniosków do omawianego tematu. 

 

Podsumowując posiedzenie, radny JERZY CHILKIEWICZ odwołał się do procedury 

uchwalania budżetu gminy, zwracając uwagę, że na razie jest to etap opiniowania projektu 

przez Komisje Rady Gminy. Zaproponował przeprowadzenie głosowania, w którym radni 

wypowiedzą się, czy są „za” pozytywną opinią do przedłożonego projektu budżetu gminy na 

2021 rok. Jeśli Klub Radnych jest przeciwny, może to zgłosić lub nie brać udziału w 

głosowaniu. 

Wyniki glosowania jawnego (w formie elektronicznej): 

4 głosy - „za” projektem budżetu gminy na 2021 rok, 

1 głos „przeciw”, 

1 radny nie głosował z przyczyn technicznych (Andrzej Borowski) 

 

Do pkt 3) 
W sprawach bieżących innych spraw nie zgłoszono. 

 

 Do pkt 4) 
 

Radny JERZY CHILKIEWICZ o godz. 1030 zamknął posiedzenie Komisji. 

  

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej: 

1. BOROWSKI Andrzej 

(Przewodniczący komisji) 

………………………… 

2. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Prowadzący posiedzenie) 

 

………………………… 

3. CAR Mikołaj ………………………… 

 

4. KIRYLUK Mikołaj …………………………. 

 

5. PAC Jerzy ………………………… 

 

6. TKACZUK Lucyna ………………………… 

 

 


